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Mats Wennstig, Hälso- och sjukvårdsstrateg/Processledare LOS,  

Region Blekinge 

Rebecca Welander, Verksamhetschef, Förvaltningen för omsorg  

och arbetsmarknad, Karlshamn kommun 
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Carina Ingemansson, Verksamhetschef, Medicinkliniken,  
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Region Blekinge 

Maria Theandersson, Verksamhetschef, Socialförvaltningen,  

Olofström kommun 

André Jönsson, Verksamhetschef, Vård- och 

omsorgsförvaltningen, Sölvesborgs kommun 

Emmy Petersson, Verksamhetschef/Avdelningschef, 

Äldreförvaltningen, Karlskrona kommun 

Marie Sjöberg, Verksamhetschef/Avdelningschef, 

Geriatrik/Palliativmedicin, Region Blekinge 

Lena Hermansson, Klinikkoordinator och stf Verksamhetschef, 

Ortopedkliniken, Region Blekinge 

Heidi Svensson, Verksamhetschef, Vuxenpsykiatri väst,  

Region Blekinge 

Boel Bingström Karlsson, Chefssjuksköterska, Region Blekinge 

 

 

 

 

Frånvarande:  

   

Katarina Losell, MAS, Ronneby kommun 

Agnes Lindeberg, tf. Verksamhetschef, Offentlig primärvård 
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Carina Fransson, Verksamhetschef, Hjälpmedelscenter,  

Region Blekinge 

Pernilla Johansson, Verksamhetschef, Capio vårdcentral, 

Ronneby 

Carina Svärd, Folkhälsostrateg, Region Blekinge 
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1). Godkännande av dagordningen 

Föredragande: Mats Wennstig 
Mats W. tillfrågar SG att åldras om godkännande av dagordning inför dagens möte. 

Mats informerar om att Agnes Lindeberg tf verksamhetschef för offentlig primärvård tar över som 

ledamot i samverkansgrupp att åldras istället för Anna Lindeberg.  

 

Samverkansgruppen beslutar 

att          godkänna för sammanträdet upprättad dagordning. 

 

 

2). Föregående sammanträdesprotokoll 

Föredragande: Mats Wennstig 

Venera U. redogör övergripande innehållet i sammanträdesprotokollet från mötet 2023-01-16. 

Därefter tillfrågas samverkansgruppen om godkännande av föregående sammanträdesprotokoll. Inga 

förslag till justeringar uttalas.  

 

Som tillägg på föregående sammanträdesprotokoll framgår det att stödmaterial kring SIP som 

reviderats av SIP samordnare uppdrag psykisk hälsa främst kommer beröra de som använder blankett 

vid SIP.  Processledare LOS kommer med stöd av dessa dokument utforma egna stöddokument för 

de som använder Prator som digitalt verktyg vid SIP.  

 

Tillägg görs också till frågan avseende behov av utbildningsinsatser som lyftes vid tidigare möte. 

Fråga om gemensamma utbildningsinsatser upplevs hänga i luften. Fråga är ställd till enheten för 

kvalitet och utveckling på Regionen som inte har resurser att ta sig an frågan. Det finns inga 

gemensamma medel i samverkan vilket innebär att resurser saknas, det hade således behövts en 

samverkansfunktion för dessa arbeten. Hur gör vi för att ta frågan vidare när man uppmärksammat 

ett behov? LSVO kan behöva ta ställning i frågan.  

 

Samverkansgruppen beslutar  

att          godkänna upprättat sammanträdesprotokoll från 2023-01-16.  

 

 

3). Protokoll LSVO:s ledningsgrupp 

Föredragande: Mats Wennstig 

 

Information från LSVO 2023-01-13: 

• E-hälsosamordnare: Blir kanske inte e-hälsosamordnare i första skede men efter en del 

workshops som gjorts har en grupp skapats med representanter från samtliga kommuner i 

länet samt Region Blekinge. Gruppen kommer arbeta mer med målbild, organisationskarta 

och styrande principer för regional samordning eHälsa. Troligen kommer resultat leda till 

behov av e-hälsosamordnare men man vill skapa en bättre grund innan beslut.  

• Uppdrag psykisk hälsa (UPH) lyfte fram en sammanställning över tilltänkt fördelning av 

resterande medel 2022 samt att rekvirera 2023 års medel. 
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• Peter A informerade om status i arbetet kopplat till Karlshamnsmodellen.  

• FoU lyfte verksamhetsplanen för 2023 som godkändes. 

• Folkhälsoområdet har blivit mer uppmärksammat i LSVO. Det ska genomföras dialog med 

SKR. SKR har också begärt dialoger med varje region.  

• Avvikelsehanteringssystem är på gång, finns en arbetsgrupp som jobbar med detta och en 

framtagen uppdragsbeskrivning. 

• Hemsjukvårdsavtal diskuteras 

• Prator/LINC diskuteras. Nuvarande systemet Prator upphör 2024-12-31 och i dagsläget är 

det oklart vilket system som ersätter. Region Blekinge byter till vårdinformationstödet 

Cosmic med planerad start i november 2024. Inom ramen för Cosmic finns LINK som 

troligtvis ersätter Prator. En sammanställning kring hur vi skall hantera LINK och Prator i 

Blekinge är under framtagande och är tänkt att presenteras i LSVO den 2023-03-17. 

• Det har varit flera extrainsatta LSVO möten senaste tiden, konstaterande har gjorts att vissa 

av dessa möten kanske inte är LSVO möten. Istället kan det finnas behov av möte med mer 

verksamhetsnära personer t.ex. verksamhetschefer.  

 

Vidare information finns i LSVO:s sammanträdesprotokoll 2023-01-13. 

 

4). Samverkansgruppens aktivitets-/handlingsplan 

Föredragande: Mats Wennstig 

Mats W. går igenom och visar samverkansgruppens aktivitets-och handlingsplan. 

Första delen i aktivitets- och handlingsplanen visar de mer generella utvecklingsområdena. Nästa del är mer 

kopplade till de specifika utvecklingsområdena. Här ser man också omställningen till nära vård och aktiviteter 

kopplade till det. Till sist kommer de aktiviteter som är specifika för verksamhetsområdet äldre.  

Samverkansgruppen beslutar  

att          nästa samverkansmöte 2023-03-20 genomföras heldag varav halva dagen blir utvecklingsdag i syfte 

att jobba vidare med aktivitet- och handlingsplanen. Detta fungerar bra för de flesta ledamöter. Mats skickar 

ut aktivitets-och handlingsplan samt förlängd mötesinbjudan.  

 

5). LOS i Blekinge, uppföljning aktiviteter i handlingsplan för process Trygg och säker 
utskrivning 
Föredragande: Mats Wennstig & Sandra Johansson 

Sandra J. och Mats W. går igenom PPT för information om uppföljning av aktiviteter i 

handlingsplanen kopplade till Trygg och säker utskrivning. Punkten kring ”implementerad checklista 

utskrivningsrapport” kan revideras och ändras till kommunicerad/utskickad istället för 

implementerad. Detta då det i dagsläget finns osäkerhet hur pass implementerad den är ute i 

verksamheterna. 

Tillägg att koordinatorfunktion som är en av aktiviteterna i handlingsplanen kopplas på med rollen 

som samordningssjuksköterska.  
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Enkät har också skickat ut till verksamhetschefer och chefer för att följa följsamheten till Trygg och 

säker utskrivning, Prator och SIP. Sammanställning av enkätsvaren som inkommit skickas ut till 

samverkansgrupp att åldras för vidare information. 

 

6). Oplanerade transporter, återkoppling 

Föredragande: Marie Sjöberg 

Marie S. berättar att hon inte fått någon återkoppling kring oplanerade transporter från akutkliniken. 

Därmed ingen mer information om denna punkt på dagens möte.  

 

7). Psykiatriveckan, årsrapport 
Föredragande: Anita Sjödahl 

Anita S. jobbar som samordnare för brukarinflytande/brukarmedverkan inom Regionen. Anita 

jobbar mycket med psykiatriveckan och förra året var första året det fanns aktiviteter enbart riktade 

till äldre.  

Insatser som genomfördes för äldre förra året var bland annat: 

• Föreläsning ”våga fråga äldre”.  

• Ambassadörsföreläsning, pratade kring egenerfarenhetsperspektivet.  

• Presentation av studiecirkel ” Vi pratar om livet” med efterföljande diskussioner 

Totalt var det under psykiatriveckan 3458 besökare men det var enbart 44 st äldre som kom till de 

event som var specifikt för äldreområdet.  

Genom stadsbidrag från UPH-medel kommer man satsa på följande 2023: 

• Förslag på att ändra namn på psykiatriveckan. Namnförslag som lyfts är ”en vecka för 

psykisk hälsa” alternativt ”tillsammans för psykisk hälsa”. Från lokala arbetsgrupper har även 

vissa andra namnförslag kommit in. Anledningen till att man vill ha nytt namn är att man 

inte når allmänheten, man vill nå brett i befolkningen, nu är det ofta samma personer som 

kommer på samma event. Samverkansgrupp att åldras tycker ”tillsammans för psykisk hälsa” 

är ett bra namnförslag. 

• Man har bestämt att inte ha ett årligt tema utan marknadsföra och lyfta fram det som händer 

under veckan samt även syfte och mål.  

• Tipspromenad med lokala frågor. 

• Föreläsningar, panel, mötesforum etc. för att diskutera olika frågor. 

• Ha återkommande event för äldre och föra en dialog med äldreomsorgen och 

seniorföreningar  

• Effektivisera gruppernas arbete 

 

Anita ställer fråga i samverkansgruppen vad som kan göras mot målgruppen äldre. 

Samverkansgruppen återkopplar att depression hos äldre är viktigt att arbeta vidare med. Detta är 
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ofta dolt och det finns ett stort mörkertal, även självmordsstatistiken hos äldre, främst äldre män är 

hög.  

Diskussion förs även hur man kan nå ut till den äldre målgruppen på ett bättre sätt då det var få 

äldre representanter under psykiatriveckan 2022. Då vissa äldre har begränsade digitala möjligheter 

berättar Anita man istället kan ha gemensam lokal och fysisk plats dit personerna kan komma 

oavsett om det är fysiskt möte eller digitalt där andra kan hjälpa till att koppla upp. Diskussion om 

att information kan spridas genom vårdcentralerna som kan vara behjälpliga att fråga och informera. 

Väntrums TV eller liknande kan också användas.  

 

8). Aktuellt Närsjukvårdsmodellen 

Föredragande: Helene Bjerstedt 

Helene B. berättar att man just nu fokuserar på att få till processen och hur man samordnar kring en individs 

behov. Det har gjort ett grovt utkast hur man identifierar personernas behov, hur man gör bedömningarna, 

hur man planerar för handläggning och samordning, hur man säkerställer medicinsk bedömning, hur 

behandlingsinsatser initieras, kommuniceras och följs upp.  

Typfall: 

• Hemsjukvårdspatient 

• SÄBO-patient 

• Patient på vårdcentral 

• Patient inlagd i slutenvården 

• Patient som inkommer via akutkliniken 

• Patient på specialistmottagning 

• Invånare med hemtjänst 

• Patient där ambulans åker ut med ej kör in patient 

Aktuellt närsjukvårdsmodellen i samverkan: 

• För att samordna behöver vi veta vilka insatser vi tillhandahåller och av vem samt hur de initieras. 

• Flera nya samordningssjuksköterskor har utsett inom område nära vård (vårdcentral). 

• Samordningsfunktion börjar implementeras.  

• Nätverksmöten med samordningssjuksköterskor finns för att utbyta erfarenheter etc.  

• Jobbar på att skapa bättre förutsättningar för samordningssköterska att kunna utföra sitt uppdrag 

samt möjliggöra direktinläggningar.  

 

Aktuella dokument ligger på Region Blekinges externa webb under närsjukvårdsmodell i samverkan. 

Därunder finns AMP och uppdragsbeskrivning för samordningssjuksköterska. Behöver kolla över var de 

gemensamma processdokumenten ska publiceras framöver.  

Finns ingen tidplan i dagsläget mer än en grov tidplan för processen att den ska vara klar 2023.  

FOU har också varit med på möten med samordningssjuksköterska då samordningssjuksköterska kommer att 

kontaktas för intervju etc. framöver kopplat till FoU forskningsprojekt närsjukvårdsmodell i samverkan.  
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9). Aktuellt folkhälsa 

Föredragande: Carina Swärd  

Denna punkt utgår då Carina S. ej medverkar vid dagens möte.  

Tillägg från ledamot att folkhälsa fått mindre utrymme i samverkansgrupp att åldras och att detta är något 

gruppen behöver arbeta vidare med. 

 

10). Aktuellt från FoU 

Föredragande: Venera Ujkano 

Forskningsprojekt närsjukvårdsmodell i samverkan 

Kopplat till forskningsprojekt närsjukvårdsmodell i samverkan har man genomfört två intervjuer 

och vidare rekryteringsprocess pågår. FoU kommer också ha möte med samordningssjuksköterskor 

för information och möjligheter att få in fler intervjupersoner. Målet är att genomföra minst 15 

intervjuer.  

Håller på med etikprövningsansökan och att den ska skickas in under våren och att datainsamling 

kan påbörjas i höst med berörda målgrupper. 

SIP 

Enkätunderlag varit ute på remiss, inhämtat inspel för utveckling. FoU undrar om det finns behov 

av att översätta enkäten till andra språk och i så fall vilka. Finns många olika nationaliteter i 

Olofström finns bland annat många finsktalande. Kan också finnas behov av översättning till 

arabiska och engelska. Kanske kontakt med kommunikation vilka språk man ofta brukar översätta 

till. Venera informerar om att det också kommer att göras anpassning med smile-gubbar etc. så det 

ska bli enkelt att svara på.  

Behöver hitta rätt kontaktpersoner för att kunna sprida enkäterna till de personer som haft SIP. 

Diskussion om att dialog med biståndshandläggare kan vara bra som en första ingång för att få 

information om vilka personer som har SIP etc.  

Workshop Metodstöd för implementering 

Anna och Ulrika FoU har varit i Karlskrona och haft workshop med runt 30-tal personer i 

metodstöd för implementering. Emmy berättar att workshopen bidragit till ökade resultat i 

verksamheten. Emmy rekommenderar därför alla att göra liknande. Emmy rekommenderar också att 

tillfällena sker fysiskt och inte digitalt. 

Samverkansgruppen beslutar  

att          Anna och Ulrika bjuds in till samverkansgrupp för att prata vidare om metodstöd för 

implementering. Önskemål om att detta sker vid fysiskt möte i mars. FoU:s Verksamhetsplan och 

verksamhetsberättelse skickas ut för information. 

11). Uppföljning tillfälliga arbetsgrupper: 

11.1). Egenvårdsrutin 

Föredragande: Katarina Losell 
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Katarina deltar inte i mötet, därmed ingen ny information. 

11.2). Karlshamnsmodellen 

Finns oklarheter som identifierats och att kommunerna bokat in möte med Peter A. för vidare 

diskussion kring implementering. Verkar ha blivit separerat arbete i kommunen respektive regionen. 

Detta kan bli problematiskt, viktigt att alla träffas i samverkan och diskuterar gemensamt, detta var 

något man jobbade på mycket i Karlshamn. 

Finns lathund avseende vårdrapport som skickats ut via mejl. Denna lathund kan vara ett stöd som 

komplement till Blekingerutinerna.  

11.3). Blekingerutiner 

Föredragande: Mats Wennstig 

Rutingruppen har snart arbetat klart med rutinerna och rutinerna beräknas i närtid skickas ut på 

remiss innan beslut. Målsättningen är att de reviderade rutinerna ska vara klara i mars 2023.  

11.4). Prator planering elektiva patienter 

Föredragande: Lena Hermansson 

Lena H. har skickat ut information om att påbörja ett nytt test avseende att ge information och i 

tidigare skede påbörja planering av elektiva patienter i Prator. 

11.5). Stående SIP-tider 

Svårt att få till mötestider där också vårdcentralerna ska vara med. Trögt att hitta tider och komma 

framåt i frågan. Svårt att få flyt i arbetet. Arbetsgruppen identifierar att det är mycket kring SIP man 

behöver få samsyn kring innan man kan sätta fasta SIP-tider. Tagit fram vissa hållpunkter som kan 

vara till hjälp. Görs fortfarande för många SIP innan utskrivning, behöver finnas en större 

tydlighet/samsyn t.ex. vilka SIP som ska göras innan utskrivning, efter utskrivning etc. Emmy tror 

inte hon har mer information från gruppen innan sommaren, Emmy återkommer till 

samverkansgrupp att åldras när hon har mer information att ge.  

 

12). Övrigt 

Inget tillägg görs. 

 

Protokollet ska skickas till 

Ledamöter 

LSVO 

Föredragande 

 

 


